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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök [Ír!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánunk benyújtani a
Miniszterelnökséget vezető miniszterhez

,,.Terjed a ,,balatoni láz"- Fideszes oligarchák kezére kerül a Fertő tó is?"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

,,Olyan színvonalú lesz a Fertő-part, ami teljesen átpozlcionálja a térség turisztikai
térképét. Többet fog tudni a tó magyar oldala, mint az osztrák" - érvelt korábban Gajda
Tibor, a Magyar Turisztikai Ügynökség vezérigazgató-helyettese. Szép szavak, támogatható
célok, de mint mindennel kapcsolatban, amiben a féktelen szerzési vágyban beteges szinten
szenvedő ,,NER" keze benne van, érdemes a díszletek mögé nézni! A 2015. március 25-én
Orbán Viktor miniszterelnök és Fodor Tamás soproni polgármester által jegyzett
megállapodás szerint az állam különböző irányú fejlesztésekre 325 milliárd forintot ad
Sopronnak.

Ebből a forrásból a Fertő tóra is jut mintegy 30 milliárd forint. Üröm az örömben,
hogy már az is jól látszik, hogy a beruházások szokásos módon ismét a kormányzathoz
köthető oligarchákat hizlalják. A soproni közgyűlés még 2017-ben fogadta el a Fertői
Vízitelep fejlesztését lehetővé tevő Szabályozási Tervet és Helyi Építési Szabályzatot,
melynek értelmében kimondta, hogy a Modern Városok Program keretében, a Fertő tó partján
új strand, rekreációs park, szálloda, vízi játszótér, étterem, kemping, kikötő fog létesülni.
A tervezett fejlesztések szükségességét senki nem vitatja, azonban előttünk van a nyomasztó
balatoni példa. Az időkeret nem teszi lehetővé, hogy tételesen felsoroljam minden állomását
annak a folyamatnak, hogy a magyar tenger miképpen került a fideszes oligarchák markába,

- . -

de az elmúlt években nem telt el úgy hét, hogy ne derült volna fény egy-egy újabb NER-lovag
balatoni térnyerésére.



Azt sem növeli a projekt iránti bizalmat, hogy a Modem Városok Program és a
Települési Operatív Programok keretében érkező pénzek felügyeletét két, megbízható
fideszes káderra bízták. A fejlesztésekért a Sopron-Fertő Turisztikai Fejlesztő Nonprofit Zrt.
felel. A céget 2017-ben jegyezték be, melynek tulajdonosa a Nemzeti Vagyonkezelő Zrt.-t
vezető KDNP-s politikus, Kárpáti Béla. Munkáját két tanácsnok segíti, a Fidesz országgyűlési
képviselője, Barcza Attila és a Fidesz-KDNP soproni szervezetének képviselője, Farkas
Ciprián. Tehát nemcsak a program, hanem a pénzek felügyelete is kizárólagos a Fidesz
felügyelet alatt van. Arról nem is beszélve, hogy a Sopron-Fertő Turisztikai Nonprofit Zrt.
jogi képviseletét a Sárhegyi és Társa Ügyvédi Iroda látja el, ami szintén sok szállal kötődik
kormányzati körökhöz. Beszédes az is, hogy minden olyan közgyűlés, melynek témája ez a
beruházás, a nyilvánosság teljes kizárásával történik.

Ilyen előzmények után joggal aggódik minden a térségben élő tisztességes polgár. A
nagyszabású tervek körül komoly szakmai problémák is felmerültek, ezek között
megemlíthetjük a Megyei Mérnöki Kamara aggályait, mely szerint a szennyvízelvezetés
tervezése, szakmai színvonala erősen megkérdőjelezhető. De gondok lehetnek a
vízmélységgel, az iszappal is, a nagy ívű fejlesztési tervek és a hatalmas összeg dacára akár a
hajózási forgalom is veszélybe kerülhet. Szakemberek véleménye szerint, ha nem biztosítják a
víz mozgását, a tóból hamar mocsár lesz, ráadásul a természetes növényzet rohadni kezd,
melynek következtében tűzveszélyes metángáz képződik.

A problémahalmazt bővíti, hogy azok a kis - és középvállalkozások, akik évtizedek óta
bérlik a Fertő tó területén lévő vendéglátó egységeket, egészen az idei szezon végéig
semmilyen tájékoztatást nem kaptak arról, hogy mi várható a következő években. Köztük
szép számmal akadnak olyanok, aki már 25 éve ezen a telepen dolgoznak, az
önkormányzatnak fizetnek adót, valamint a Soproni Vízműnek fizetnek többszázezer forintos
bérleti díjat a földterület bérléséért. Mi lesz velük? Úgy veszik el családjuk és alkalmazottaik
megélhetését, hogy aztán helyüket az Önök oligarchái foglalják el? Mindezt úgy, hogy erről
még csak tájékoztatni sem hajlandóak őket? Klasszikus fideszes módszerrel élve, most is
,,róluk döntenek, nélkülük"? Úgy látszik, az ő becsületes munkájuk és megélhetésük sem
számít a Fidesznek.

Mindezek alapján kérdezzük Tisztelt Miniszter urat, hogy milyen garanciákat tud adni arra,
hogy a Fertő térségében megvalósuló fejlesztések esetében nem járunk úgy, mint a
Balatonnal? Mi a garancia arra, hogy a Fertő-part nem lesz a NER-lovagok játszótere? Ha
Önöknek valóban Magyarország az első, miért nem arra törekednek, hogy saját oligarcháik
helyett inkább a tisztességesen dolgozó és adót fizető helyi vállalkoz.ásokat vonják be a
projektbe?

Várjuk érdemi válaszát!

Budapest, 2018. november 7.
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Jobbik Frakció


